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PROTOKÓŁ Nr XIX/2016 

z obrad XIX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 28 października 2016 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 9.00 – 11.20. 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

2. Mikołaj Car – Knorydy 

3. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

4. Walenty Gałuszewski – Parcelo 

5. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

6. Jan Kowalczuk – Miękisze 

7. Stanisław Olszewski – Piliki 

8. Jerzy Onacik – Augustowo 

9. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

10. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

11. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

12. Monika Terebun – Widowo 

13. Irena Tiszuk – Rajsk 

14. Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

15. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

4. Jan Wołosowicz – Radca Prawny 

5. Jerzy Żmieńko – Dyrektor Zespołu Szkół w Augustowie 

6. Paweł Sala i Andrzej Narbutowicz – przedstawiciele firmy PROMAG 

7. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja 92 %) 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.   

 

Do pkt. 1)  

Sesję otworzył o godz. 9.00 Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI. Przywitał  radnych Rady Gminy, Wójta Gminy Panią RAISĘ RAJECKĄ, Zastępcę 

Wójta Gminy - Pana ANATOLA FILIPIUKA, Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ – Skarbnika 

Gminy,  Pana JANA WOŁOSOWICZA – Radcę Prawnego, Pana JERZEGO ŻMIEŃKO – 

Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie, Sołtysów oraz wszystkich pozostałych przybyłych na 

sesję.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 15 radnych. 

Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. 

 Przed przystąpieniem do realizacji kolejnych punktów porządku obrad, przewodniczący 

Rady Gminy udzielił głosu przybyłym na sesję przedstawicielom firmy PROMAG, która zajmuje 

się instalacją kolektorów słonecznych i paneli fotowoltaicznych. Panowie: PAWEŁ SALA i 
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ANDRZEJ NARBUTOWICZ przedstawili prezentację multimedialną, w której poinformowali 

m.in. o rodzajach kolektorów słonecznych (płaskie i próżniowe), sposobie montażu, zaletach, 

różnicach w budowie, możliwościach adaptacyjnych, gwarancji, serwisie oraz konserwacji. 

Podali przybliżone koszty, które będą uzależnione od liczby osób zainteresowanych instalacją. 

Podkreślili, że ostateczne rozliczenie następuje po montażu, a podatek od dofinansowania leży po 

stronie firmy. Przedstawiono również zasady działania paneli fotowoltaicznych oraz produkcji 

energii elektrycznej, gdzie 80% wytworzonej energii może zużyć właściciel, natomiast 20% 

pobiera elektrownia za gromadzenie energii. Mówiono o okresie rozliczeniowym, braku opłaty 

przesyłowej, opłacie za energię odebraną oraz opłacie przejściowej. przedstawiono schemat 

instalacji fotowoltaicznej. Poinformowano o możliwości przełożenia instalacji w przypadku 

zmiany pokrycia dachowego. Przedstawiono zasady programu, wg których po zebraniu 50 osób 

zainteresowanych instalacją zostaną przeprowadzone audyty w terenie, dlatego zwrócili się z 

prośbą o pomoc w dotarciu z ofertą do jak największej grupy mieszkańców. Podkreślono, że nie 

ma wymogu zaciągania kredytu, nie będą pobierane zaliczki, a montaż zostanie przeprowadzony 

jeszcze w tym roku. Program będzie kontynuowany w przyszłym roku, ale z mniejszą dopłatą. 

Pytania  radnych i sołtysów dotyczyły: 

- usuwania awarii  (odp.: awarie będą usuwane nieodpłatnie) 

- wysokich kosztów przedsięwzięcia (odp.: Koszt instalacji bez dopłaty wynosi 11.800 zł, 

natomiast w ramach przedstawionego projektu przy współpracy z Fundacją Ochrony Środowiska 

5.500 zł); 

- ceny przeglądów konserwacyjnych (odp,: 200 zł) 

- podłączenia instalacji wspomagającej centralne ogrzewanie, 

- odpłatności za wytwarzanie prądu na własne potrzeby (odp. brak opłaty), 

- zasad działania instalacji fotowoltaicznych (zalety), 

- moc paneli fotowoltaicznych. 

Na wszystkie pytania zostały udzielone odpowiedzi.   

 Podsumowując dyskusję, Pani Wójt powiedziała, że wśród mieszkańców gminy jest duże 

zainteresowanie instalacją kolektorów słonecznych. Ponad 400 osób zgłosiło do Urzędu Gminy 

chęć skorzystania z dofinansowania do montażu instalacji, jeśli byłby ogłoszony nabór wniosków 

w tej sprawie.  Niestety na razie takiego naboru nie będzie, więc można rozważyć ofertę firmy 

PROMAG, przy czym decyzja należy do mieszkańców gminy. Radcowie prawni Urzędu Gminy 

sprawdzili treść projektu umowy, jaka będzie podpisywana z zainteresowanymi mieszkańcami i 

nie wnieśli do niej zastrzeżeń. Pani Wójt zwróciła się do sołtysów z prośbą o udzielenie pomocy 

w przekazaniu ankiet do wypełnienia przez zainteresowanych mieszkańców. Wykazy są dostępne 

w Urzędzie Gminy. Do osób zamieszkałych w mieście, a posiadających domy na terenie gminy, 

zostaną wysłane informacje wraz z ankietą bezpośrednio z Urzędu. Po zebraniu wypełnionych 

ankiet firma w każdym zgłoszonym gospodarstwie przeprowadzi audyt, a dopiero potem będą 

podpisywane indywidualne umowy.  

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał, czy samorządy mogą się ubiegać o takie 

dofinansowanie, jakie proponuje firma PROMAG. Czy warto poczekać, bo może pojawią się 

jakieś możliwości skorzystania z dofinansowania oferowanego przez gminę w ramach projektu 

Urzędu Marszałkowskiego. Przedstawiciele firmy wyjaśnili, że gmina nie może skorzystać ze 

źródła dofinansowania, jakim dysponuje firma, którą reprezentują. Aby uzyskać dofinansowanie 

gminy łączą się w tzw. partnerstwa, poza tym w przypadku Regionalnego Programu 

Operacyjnego mieszkańcy  płacą za projekt, a jeśli gmina nie uzyska dofinansowania, wówczas 

projekt jest zbyteczny. Na prośbę radnego Puchalskiego, poinformowano, że firma PROMAG nie 

organizuje ferm solarnych.  
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 Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował za 

przedstawienie oferty i przystąpił do realizacji porządku sesji. 

 

Do pkt. 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu XIX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, czy radni 

mają uwagi i propozycje do przedłożonego porządku, który został uzupełniony na posiedzeniu 

Komisji o następujące punkt: 

- jako punkt 9. „Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych rady 

Gminy Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy za 2015 rok”. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i innych propozycji, więc Przewodniczący poddał projekt 

porządku pod głosowanie prosząc o jego przyjęcie. W międzyczasie salę opuścił radny 

ANDRZEJ BOROWSKI, więc od tego momentu w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych – 14 głosów "za”) 

przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 31 sierpnia 2016 

roku. 

4. Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 

2015/2016, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół 

do roku szkolnego 2016/2017. 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku, o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2016 roku. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Informacja n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Bielsk 

Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy za 2015 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 31 sierpnia 2016 r. do dnia 27 października 2016 r. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 

13. Wolne wnioski i informacje.  

14. Zamknięcie obrad.  

 

 

Do pkt. 3)  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z  XVIII Sesji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 31 sierpnia 2016 roku i był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. Zapytał, czy 
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radni wnoszą uwagi do treści protokołów. Ponieważ uwag nie zgłoszono, Przewodniczący 

zaproponował przystąpienie do głosowania.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów “za”), Rada Gminy przyjęła 

protokół z XVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 31 sierpnia 2016 roku. 

  

Do pkt. 4)  
Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 

2015/2016, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół do roku 

szkolnego 2016/2017 – stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Przedłożoną radnym pisemną 

informację dotyczącą Zespołu Szkół w Augustowie przedstawił jej Dyrektor Jerzy Żmieńko. 

Omówił m.in. stan zatrudnienia w szkole, poinformował o poszerzeniu oferty szkoły o oddziały 

przedszkolne poza tzw. „zerówką”. Od bieżącego roku szkolnego do utworzonych oddziałów 

uczęszczają dzieci również spoza obwodu. Pan Dyrektor mówił o nauczaniu indywidualnym, 

wynikach egzaminów, które poprawiły się w stosunku do lat ubiegłych. Omówił opiekę w 

świetlicy, zajęcia dodatkowe oraz dowożenie, do którego praktycznie nie ma uwag.  Aby 

zmniejszyć uciążliwość dowożenia dla uczniów zmieniona została organizacja pracy szkoły, w 

wyniku czego przesunięto rozpoczęcie zajęć lekcyjnych z godz. 7.50 na  godz. 8.20. Odjazd 

uczniów ze szkoły rozpoczyna się o godz. 14.25. Pozostali uczniowie korzystają z zajęć w 

świetlicy.  

W związku z tym, że Pan Dyrektor JERZY STANISŁAW ZIMNOCH nie mógł przyjść na sesję, 

informację na temat Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym odczytała 

Inspektor Ala Wawulska. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie 

przedstawionych informacji. Zwrócił jednocześnie uwagę na potrzebę  uwzględnienia w 

informacji dot. Zespołu Szkół w Augustowie informacji wyników nadzoru pedagogicznego, jeśli 

taki był w ciągu roku prowadzony. 

 

Do pkt. 5)  
Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku, o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

gminnej instytucji kultury za I półrocze 2016 roku - stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Treść 

informacji przyjętej zarządzeniem Nr 43/2016 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 2 sierpnia 

2016 roku, omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag.  

 

Do pkt. 6)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023, stanowi Załącznik Nr 7  do 

protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XIX/115/2016 

z dnia 28 października 2016 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski  

na lata 2016-2023. 
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Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  

 

Do pkt. 7)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2016 rok, stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XIX/116/2016 

z dnia 28 października 2016 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

  

Do pkt. 8)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości, stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu.  Treść wniosku przedstawiła 

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy. Odczytała stawki dotychczas obowiązujące oraz 

proponowane w projekcie uchwały. Uwzględniając wskaźnik cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w I półroczu 2016 r. stawki podatku uległy zmniejszeniu. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 radnych obecnych, 14 głosów „za”) Rada Gminy 

przyjęła    
 

U C H W A Ł Ę Nr XIX/117/2016 

z dnia 28 października 2016 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Dodatkowo Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

poinformował, że na posiedzeniu komisji zostały rozpatrzone wnioski Wójta Gminy dotyczące 

przyjęcia kwot będących podstawą wymiaru podatku rolnego i podatku leśnego na 2017 rok. W 

pierwszej kolejności przedstawiono wniosek o przyjęcie kwoty 52,44 zł jako podstawę wymiaru 

podatku rolnego na 2017 rok. (Załącznik Nr 13 do protokołu). Średnia cena żyta będąca 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na 2017 rok jest o 2,4% niższa od ceny stanowiącej 

podstawę wymiaru podatku na 2016 rok. Następnie Przewodniczący omówił  wniosek o przyjęcie 

kwoty 191,01 zł jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 2017 rok (Załącznik Nr 14 

do protokołu). Podstawą jego wymiaru jest średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy 

kwartały 2016 r. i jest o 0,4% niższa od ceny drewna stanowiącej podstawę ustalenia podatku na 

2016 rok.  

Wójt Gminy zwróciła się do radnych o przyjęcie obu wniosków. Wyjaśniła, że jeśli Rada 

zdecyduje się na przyjęcie zaproponowanych stawek ustawowych bez ich obniżenia, wówczas 

nie trzeba przyjmować uchwały Rady Gminy.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 radnych obecnych, 14 głosów „za”) Rada Gminy 

zaakceptowała przedstawione wnioski.   

 

Do pkt. 9)  
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Informacja n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Bielsk Podlaski, 

pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy za 2015 rok - stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że 

wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego uczyniły to w ustawowym 

terminie, natomiast organy zobowiązane do ich analizy nadesłały jej wyniki. Swoje uwagi zgłosił 

tak jak co roku Urząd Skarbowy, ale w porównaniu do lat ubiegłych błędów jest mniej.  

 

Do pkt. 10)  
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

31 sierpnia 2016 r. do 27 października 2016 r., stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. Treść 

sprawozdania odczytała Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. 

Dodatkowo Pani Wójt przedstawiła doręczoną przed sesją radnym i sołtysom informację 

o obowiązkach dla posiadaczy utrzymujących psy ( Załącznik Nr 17 do protokołu). 

- Nawiązując do przedstawionej na początku sesji oferty dot. instalacji kolektorów słonecznych i 

paneli fotowoltaicznych, poinformowała, że podczas wypłaty diet, w kasie sołtysi będą mogli 

odebrać wykazy osób z poszczególnych sołectw zainteresowanych montażem tych instalacji oraz 

formularze deklaracji, które należy wypełnić i dostarczyć do pokoju Nr 8 UG do 4 listopada br. 

Podkreślił, że wypełnienie deklaracji nie oznacza jeszcze zgody na instalację. Zobowiązująca jest 

jedynie umowa podpisana po przeprowadzeniu audytu. Ponownie zwróciła się do Sołtysów o 

pomoc w rozpropagowaniu informacji o ofercie wśród mieszkańców gminy. 

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 11)  
W powyższym punkcie interpelacji nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 12)  
 Wobec braku interpelacji nie było również odpowiedzi na nie. 

 

Do pkt. 13)  
Wolne wnioski i informacje. Żadnych spraw nie zgłoszono.  

 

Do pkt. 14) 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował wszystkim za udział w obradach i o godz. 11.20 

zamknął XIX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.  

 

Protokołowała: 

Ala Wawulska 
Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 


